

Amurrioko EAJk eta PSE-EEk EH-Bilduri erantzun diote: "Nahikoa da egiari muzin egitearekin"

Amurrio, 2025eko uztailaren 24a. EH-Bildu Amurriok Landako auzoaren proiektuari buruz egin berri dituen adierazpenen eta **Obra eta Zerbitzuen Foru Planean** (OZFP) 2026-2027 sartu izanaren aurrean, EAJ-PNVk eta PSE-EEk osatzen duten Amurrioko gobernu taldeak ohar hauek helarazi nahi dizkie herritarrei:

EH-Bilduk egiari muzin egin dio berriro. Ez da lehen aldia alderdi politiko honek desitxuratzena jotzen duena errealtatearekin bat ez datorren kontakizun politiko bat eraikitzea. Berriz ere, inoiz izan ez diren elkarritzetan aipatzen dira osoko bilkuran, eta gertaerak erabat indargabetzen dituzten baieztapenak egiten dira. Jarduteko modu horrek, herritarrok engainatzeaz gain, larriki kaltetzen du gure udalerriko eztabaidea politikoaren kalitate demokratikoa.

Gobernu-taldeak bere konpromisoak betetzen ditu. Mendiko kalea urbanizatzeko proiektua, 42 eta 56 zenbakien arteko tartean, 2026-2027 OZFPean sartu da, eremu horretako bizilagunekiko konpromiso irmo eta argiaren ondorioz. 1985ean agindu zen lehen aldiz, eta 40 urtez baino gehiagoz ahaztu egin dute korporazioek. Gaur, azkenean, benetako lehen urratsa ematen da aldarrikapen historiko batekin justizia egiteko.

EH-Bilduren proposamenak ez du koherentziarik. Bere posiziotik, esaten da beti lehenetsi behar dela zenbateko ekonomiko handieneko proiektua, funtsezko alderdiei reparatu gabe, hala nola bideragarritasun teknikoari, gauzatzearen plangintza errealistari edo herritarrekin hartutako konpromisoei. Ikuspegia ekonomizista hertsia, udalerriaren benetako beharrak kontuan hartzen ez dituena eta proiektuak kostuaren arabera bideratzen dituena, ez egokitasunaren edo premiaren arabera.



Izan ere, **Landakoren projektua ez da baztertu, atzeratu baizik.** EH-Bilduk alde batera utzi du bere taldea izan zela, 2026-2027 PFOSean sartu beharreko proiektuak onartzeko negoziazioen esparruan, hondakin-uren isurketa-puntuak ezabatzeko proposamena – 1,15 milioi euroko balioarekin – lehentasunezkotzat mantentzea erabaki zuena, Landakoko proiektu osoaren alde egin beharrean, 2 milioitik gorako proiektuarekin. Eskuan eduki zuen eta ez zuen sartu. Orain, behintzat, inkoherentea da lehentasuna izan zutenean erabili ez zuten lehentasun hori eskatzea, eta, gainera, gobernu-taldeari errua bota nahi izatea.

Adostasuna eta inposaketa nahastea kultura demokratikorik ezaren erakusgarri da. Gobernu taldeak bost proposamen ezberdin baino gehiago eskaini zizkion EH-Bilduri, elkarritzetarako prest. Hala ere, EH-Bilduren jarrera bakarra bere irizpideak onartzea eskatzea izan zen. Adostea hitz egitea, entzutea eta amore ematea da; beste aukera batzuei jaramonik egin gabe eredu propioa inposatzea ez da negoziatzea, inposatzea baizik.

Gobernu taldearen konpromisoa Amurrio osoarekin da. Amurrioko EAJ-PNVk eta PSE-EEk udalerriaren ikuspegi orokor batekin lan egiten dute, auzo guztiak berdin artatzen dituena, proiektuak modu orekatu, arduratsu eta errelistan lehenesten dituzte, eta onartutako gobernu-programaren eta herritarrekin hartutako konpromisoen arabera.

Horregatik guztiagatik, Amurrioko gobernu taldetik EH-Bilduri desinformazioaren bidea alde batera uzteko eskatzen diogu, tresna politiko gisa. Amurrioko herritarrek eztabaidea zorrotza, zintzoa eta erakundearekiko eta egiarekiko errespetuzkoa merezi dute. Egia erdiak, manipulazioak eta existitzen ez diren erabakien erreferentziak behin eta berriz erabiltzeak kalte baino ez die egiten udalerriari eta bertan bizi garenoi.



PNV y PSE-EE de Amurrio responden a EH-Bildu: “Basta ya de faltar a la verdad”

Amurrio, 24 de julio de 2025. Ante las recientes declaraciones de EH-Bildu Amurrio en relación con el proyecto del barrio Landako y su hipotética inclusión en el **Plan Foral de Obras y Servicios** (PFOS) 2026-2027, el equipo de Gobierno de Amurrio –integrado por EAJ-PNV y PSE-EE– desea trasladar a la ciudadanía las siguientes consideraciones:

EH-Bildu vuelve a faltar a la verdad. No es la primera vez que esta formación política recurre a la tergiversación para construir un relato político que no se ajusta a la realidad. De nuevo, se alude en el pleno a conversaciones que nunca han existido y se vierten afirmaciones que desvirtúan completamente los hechos. Esta forma de actuar no solo engaña a la ciudadanía, sino que daña gravemente la calidad democrática del debate político en nuestro municipio.

El equipo de Gobierno cumple con sus compromisos. La inclusión del proyecto de urbanización de la calle Mendiko, en el tramo comprendido entre los números 42 y 56, en el PFOS 2026-2027 responde a un compromiso firme y claro con los vecinos y vecinas de esa zona. Se trata de una actuación prometida por primera vez en 1985 y que, durante más de 40 años, ha quedado olvidada por las distintas corporaciones. Hoy, por fin, se da el primer paso real para hacer justicia con una reivindicación histórica.

La propuesta de EH-Bildu carece de coherencia. Desde su posición, se sostiene que debe priorizarse siempre el proyecto de mayor cuantía económica, sin atender a aspectos fundamentales como la viabilidad técnica, la planificación realista de ejecución o los compromisos adquiridos con la ciudadanía. Una visión estrictamente economicista que ignora las necesidades reales del municipio y que instrumentaliza los proyectos en función de su coste, no de su oportunidad o urgencia.



De hecho, **el proyecto de Landako no ha sido descartado, sino pospuesto.** EH Bildu omite que fue su grupo quien, en el marco de las negociaciones para la aprobación de los proyectos a incluir en el PFOS 2026-2027, decidió mantener como prioritaria la propuesta de eliminación de puntos de vertido de aguas residuales –valorada en 1,15 millones de euros– en lugar de apostar por el proyecto completo de Landako, que supera los 2 millones. Tuvo en su mano incluirlo y no lo hizo. Resulta, cuanto menos, incoherente reclamar ahora esa prioridad que no ejercieron cuando tuvieron ocasión de hacerlo y, además, querer echarle la culpa al equipo de gobierno.

Confundir consenso con imposición es una muestra de falta de cultura democrática. El equipo de gobierno ofreció a EH Bildu más de cinco propuestas distintas, con disposición total al diálogo. Sin embargo, la única postura de EH Bildu fue exigir la aceptación de sus criterios como única opción válida. Consensuar implica dialogar, escuchar y ceder; imponer un modelo propio sin atender otras alternativas no es negociar, es imponer.

El compromiso del equipo de Gobierno es con todo Amurrio. Tanto EAJ-PNV como PSE-EE de Amurrio trabajan con una visión global del municipio, que atiende por igual a todos los barrios, priorizan los proyectos de forma equilibrada, responsable y realista, y conforme al programa de gobierno aprobado y a los compromisos adquiridos con la ciudadanía.

Por todo esto, desde el equipo de Gobierno de Amurrio instamos a EH-Bildu a abandonar la senda de la desinformación como herramienta política. La ciudadanía de Amurrio merece un debate riguroso, honesto y respetuoso con la institución y con la verdad. El uso reiterado de medias verdades, manipulaciones y referencias a decisiones inexistentes solo perjudica al municipio y a quienes vivimos en él.